
Or.0002.5.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XL.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 20 czerwca 2023 r. w godz. 10.00 – 13:50 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Marek Olbryś – Wicemarszałek Województwa Podlaskiego; 
2) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Sokołach); 
3) Leszek Mężyński – Radny Powiatu; 
4) Rafał Iwan – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 
5) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
6) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
7) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach;  
8) Arkadiusz Kalinowski – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie; 
9) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
10) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
11) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
12) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
13) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
14) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
15) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
16) Małgorzata Grabowska – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
17) Irena Matejczyk – Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 
18) Paweł Pisarczyk – Atende Industries; 
19) Tomasz Piasecki – Atende Industries; 
20) Maciej Woronowicz – Prometheus Energy Wschód; 
21) Lech Pezowicz – Prometheus Energy Wschód; 
22) Mariusz Sawiński – doradca firmy Prometheus Energy Wschód; 
23) Rodzice dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Bruszewie. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 11 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
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Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Zaproponował zamianę kolejności 
punktu 5 (tj. Wystąpienie Wicemarszałka Województwa Podlaskiego Marka Olbrysia) z pkt. 6 (tj. 
Omówienie zasad tworzenia i funkcjonowania spółdzielni energetycznej na terenie gminy Sokoły)  
oraz przesunięcie tych punktów na koniec posiedzenia. Wyjaśnił, że pan wicemarszałek przybędzie na 
sesję ok. godz. 13.00. Ponadto zaproponował wprowadzenie do porządku obrad uchwały uchylającej 
uchwałę Nr XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie określenia zasad 
i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły oraz o przebiegu wykonania planu 
finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, 
czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, 
że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 
wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Na sesję przybyło 2 radnych (T. Cimaszewski i A. Czarnowski). 
Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia zmiany w porządku obrad stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIX Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie raportu o stanie gminy. 
6. Debata nad raportem. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sokoły. 
8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie: 

1) sprawozdania finansowego za 2022 rok; 
2) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

9. Zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu. 
10. Zapoznanie z informacją o stanie mienia Gminy Sokoły. 
11. Zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej i opinią RIO o wniosku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2022 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. 
14. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

2) określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 
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3) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy 
w zakresie dożywiania w postaci świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

4) ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w klubie 
dziecięcym prowadzonym przez Gminę Sokoły; 

5) zmiany statutu Klubu Dziecięcego w Sokołach; 

6) przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Nad Awissą”; 

7) zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 

8) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2023-2031; 

9) uchylająca uchwałę Nr XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. 
w sprawie określenia zasad i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły 
oraz o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze. 

15. Informacja z działalności instytucji kultury za 2022 rok. 
16. Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. dla gminy Sokoły. 
17. Zajęcie stanowiska w sprawie przeniesienia Inspektoratu Zakładu Ubezpieczeń Społecznych 

w Wysokiem Mazowieckiem. 
18. Omówienie zasad tworzenia i funkcjonowania spółdzielni energetycznej na terenie gminy Sokoły. 
19. Wystąpienie Wicemarszałka Województwa Podlaskiego Marka Olbrysia. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXXIX Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XXXIX Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXXIX Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXXIX Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 
25 kwietnia 2023 r. do 20 czerwca 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Na posiedzenie przybył 1 radny (M. Czajkowski). 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

 
Ad. 5 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił raport o stanie gminy. Wydruk raportu stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
  
Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że zgodnie z przepisami w debacie 
mogą zabrać głos radni i maksymalnie 15 mieszkańców gminy. W przypadku chęci zabrania głosu 
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przez mieszkańca gminy wymagane było złożenie do dnia 16 czerwca 2023 r. do godz. 15.30 
zgłoszenia popartego podpisami 20 osób. Komunikat w tej sprawie został podany do publicznej 
wiadomości w dniu 31 maja 2023 r. Do chwili obecnej nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Poprosił 
radnych o debatę nad raportem. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że przed rozpoczęciem debaty powinno się wcześniej 
powiadomić sołtysów. Można byłoby zrobić zebranie w każdej wiosce, aby mieszkańcy mogli odnieść 
się do dokumentu. Każdy sołtys powinien otrzymać raport o stanie gminy w wersji papierowej.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski powiedział, że zebranie w wiosce może zrobić 
sołtys i przekazać informacje mieszkańcom. 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że w raporcie zauważył kilka nieścisłości. W naszej 
gminie nie ma dróg gminnych, tylko są działki. Zapytał, kiedy te działki otrzymają status drogi? Drugą 
kwestią jest rozdysponowanie gruzu. Gmina ogłosiła przetarg na zakup gruzu w ilości 4 tys. m3. 
Zgodnie z przedstawianą informacją rozdysponowano 1.872 m3. Zapytał, co stało się z pozostałą 
ilością gruzu zakupioną w przetargu? Jeżeli kruszywo zalega gdzieś na składzie, to moglibyśmy je 
wykorzystać do naprawy dróg. Trzecią kwestią jest nieujęcie w raporcie Ośrodka Zdrowia w Sokołach 
i sytuacji w służbie zdrowia. Chwalimy się naszymi szkołami, ale w raporcie nie wspominamy o jednej 
z najstarszej szkół w regionie, Zespole Szkół Rolniczych w Krzyżewie. Nie tak dawno szkoła obchodziła 
110 lecie funkcjonowania. Nie możemy o niej zapominać. Powinniśmy się nią szczycić. W raporcie nie 
ma mowy o planach na przyszłość. Raport o stanie gminy jest tak naprawdę podsumowaniem działań 
zrealizowanych w poprzednim roku, ale można było by pokusić się o napisanie czegoś więcej. 

Radny Tomasz Kruszewski oświadczył, że wraz z zakończeniem bieżącego roku szkolnego 
Szkoła Podstawowa w Bruszewie przestaje istnieć. Na spotkaniu w szkole i posiedzeniu komisji padła 
deklaracja o utworzeniu w budynku oddziału przedszkolnego. Zapytał, na jakim obecnie etapie są 
prace związane z utworzeniem tego oddziału? 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do raportu? 
Innych pytań nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił p. wójta o udzielenie odpowiedzi. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski wyjaśnił, że w punkcie „Debata nad raportem” powinniśmy 

dyskutować nad raportem. Pozostałymi sprawami możemy zająć się w ramach punktu „Wolne 
wnioski i informacje”.  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odnosząc się do pytania w kwestii 
działek pod drogami poinformowała, że Rada Gminy Sokoły w 2011 r. podjęła uchwałę w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. W przedmiotowej uchwale wszystkie drogi gminne 
zostały wypisane jako numery ewidencyjne działek, dlatego że nie mieliśmy innego sposobu na 
oznakowanie dróg gminnych. Uchwała uregulowała status prawny dróg i wprowadziła porządek 
w tym zakresie. Nadawanie numerów drogom gminnym odbywa się przez zgłoszenie do wojewody. 
Do tej pory nie dokonywaliśmy takiego zgłoszenia, ponieważ nie zachodziła taka potrzeba. 

Radny Marek Czajkowski uzupełnił, że droga powinna być wytyczona i oznakowana, wówczas 
nikt nie zechce jej przywłaszczyć lub zaorać. W naszej gminie była już taka sytuacja, że po położeniu 
asfaltu w niewłaściwy sposób trzeba było go zwijać i kłaść ponownie. Przed wejściem na działkę 
z inwestycją geodeta powinien wyznaczyć pas drogowy, aby uniknąć późniejszych roszczeń właścicieli 
nieruchomości sąsiadujących z pasem drogowym. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że wytyczenie wszystkich dróg gminnych byłoby 
potężnym kosztem. Obecnie na kilku drogach borykamy się z problemem nieuregulowania własności. 
Realizując inwestycje zwracamy na to uwagę, ale na względzie mamy również koszt wykonania takich 
prac. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odnosząc się do pytania w kwestii 
gruzu betonowego wyjaśniła, że postępowanie przetargowe dotyczyło dostawy gruzu betonowego 
w ilości 4 tys. m3. W specyfikacji i umowie zostały wprowadzone zapisy, że zarówno zamawiający, jak 
i wykonawca mają możliwość zwiększenia o 50 %, bądź zmniejszenia o 30 % ilości dostarczonego 
gruzu. W trakcie realizacji zadania wykonawca poinformował nas, że ma za małe ilości gruzu, dlatego 
umowa nie została wykonana w pełnym zakresie. 
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Radny Marek Czajkowski oświadczył, że nie można tłumaczyć się kosztami. Gmina powinna 
wnioskować o udzielenie wsparcia rządowego z programów scaleniowych gruntów. Zapytał, czy 
została uregulowana sprawa scalenia gruntów na nowym osiedlu w Sokołach z Kruszewem Głąby? 
Prawdopodobnie nie zostało to jeszcze zrobione. Poprosił o podjęcie się tego tematu i rozwiązanie 
problemu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że obecnie scalanie gruntów odbywa się 
w powiatach bielskim i siemiatyckim. W ramach programu są duże nakłady na scalania działek 
i wykonanie polnych dróg gminnych. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska odnosząc się do kwestii omawiania raportu z sołtysami  
zacytowała przepisy wprowadzające obowiązek sporządzania raportu o stanie gminy, tj. art. 28 aa 
ustawy o samorządzie gminnym, które mówią, że wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie 
gminy raport o stanie gminy. Określają też co taki raport ma zawierać i przebieg debaty nad 
raportem. W kolejnym raporcie ujmiemy sprawę ochrony zdrowia, pomimo tego że gmina nie 
zajmuje się tym, a jedynie wynajmuje budynek. Ponadto zapoznała z odpowiedzią podmiotu 
prowadzącego Ośrodek Zdrowia w Sokołach na nasze pismo p. wójta w sprawie poprawy jakości 
świadczonych usług. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że zobaczymy, jakie będzie odczucie pacjentów po 
wprowadzeniu zmian. Następnie ponownie poruszył kwestię przekazania raportu sołtysom. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił, aby sołtysi wypowiedzieli się w tym temacie. Jeżeli 
będzie potrzeba przekazania dokumentu, to zostanie to zrobione. 

Sołtys nie zdecydowali się na zabranie głosu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził 5 minut przerwy w obradach. 

 
Ad. 7. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Sokoły wotum zaufania, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/260/2023 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania,  
stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

  
Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za udzielone wotum zaufania. 

 
Ad. 8. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła Zarządzenie nr 22.2023 Wójta Gminy Sokoły 
z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania finansowego gminy Sokoły 
i zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za 2022 rok, 
które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
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2) 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

2022 rok przyjęte Zarządzeniem Nr 12.2023 z dnia 28 marca 2023 r., które stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

Radny Marek Czajkowski zgłosił potrzebę wykonania klimatyzacji na sali obrad. Zwrócił 
uwagę, że gmina przegapiła okazję do skorzystania ze środków na wykonanie fotowoltaiki. Taka 
instalacja powinna powstawać na halach na targowisku. Przychód ze sprzedaży energii elektrycznej 
można byłoby przeznaczyć na potrzeby gminy. Zapytał, co oznacza wpisana w sprawozdaniu w dziale 
rolnictwo i łowiectwo kara 250 tys. zł i odsetki 73 tys. zł? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska wyjaśniła, że zapis dotyczy konsekwencji postępowania 
sądowego z firmą Bartosz wykonawcy hydroforni w Drągach. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, co oznaczają różne opłaty i składki w kwocie 1 mln 216 tys. 
zł? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że tak właśnie został sklasyfikowany zwrot 
akcyzy za paliwo rolnicze. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że dokumenty powinny tak być pisane, aby zrozumiał je 
zwykły człowiek. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska wyjaśniła, że taka nazwa wynika wprost z rozporządzenia. 
Radny Marek Czajkowski zapytał, jaka była wysokość dotacji przekazanej dla Szkoły 

Podstawowej w Kowalewszczyźnie? 
Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że podczas omawiania raportu przedstawiał 

wysokość dotacji. W poprzednim roku przekazaliśmy szkole dotację w wysokości 644.353,61 zł. 
 
Ad. 9. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska zapoznała z Uchwałą Nr RIO.II-00321-134/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 26 kwietnia 2023 roku 
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sokoły sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2022 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 10. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Sokoły, 
która jest załącznikiem nr 11 do załączonego powyżej Zarządzenia Nr 12.2022 Wójta Gminy Sokoły 
z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy o wykonaniu budżetu gminy za 2022 rok. Opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Oświadczył, że do wykonania budżetu ma pewne wątpliwości. Podczas posiedzenia komisji rewizyjnej 
nie udało się wyjaśnić wszystkich spraw, tj. umowa na dostawę węgla dla mieszkańców, zlecenie 
rozdysponowania sołtysom tabletek z aktywnym jodem oraz małej retencji. Wniosek komisji został 
przegłosowany większością głosów. Następnie zapoznał z Uchwałą Nr RIO.II-00322-74/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 24 maja 2023 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Sokoły wniosku o udzielenie 
Wójtowi absolutorium za 2022 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 12. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2022 rok. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Sokoły za 2022 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2022 rok, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XL/261/2023 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Sokoły za 2022 rok, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czajkowski wystąpił do Rady Gminy z wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi 
gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał w/w projekt uchwały. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium wójtowi gminy.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 

absolutorium wójtowi gminy, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/262/2023 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za zaufanie i udzielone absolutorium. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski pogratulował wójtowi dobrego wykonania 

budżetu i otrzymania od rady absolutorium. 
 Delegacje radnych i sołtysów wręczyli panu wójtowi kwiaty i życzyli dalszych sukcesów 
w pracy na rzecz rozwoju gminy. 
 
Ad. 14. 
1) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
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zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XL/263/2023 
w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 
2) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie 
dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 
osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019-2023. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XL/264/2023 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz świadczenia pieniężnego na 
zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem w zakresie 
dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
 
3) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 
w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XL/265/2023 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 
4) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w klubie dziecięcym 
prowadzonym przez Gminę Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w klubie dziecięcym 
prowadzonym przez Gminę Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 10 
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 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w klubie dziecięcym prowadzonym przez 
Gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XL/266/2023 
w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie i opłaty za pobyt dziecka w klubie 

dziecięcym prowadzonym przez Gminę Sokoły, stanowi załącznik nr 28 do protokołu 
 
5) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 
Klubu Dziecięcego w Sokołach. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
statutu Klubu Dziecięcego w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Klubu 

Dziecięcego w Sokołach, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/267/2023 

w sprawie zmiany statutu Klubu Dziecięcego w Sokołach, stanowi załącznik nr 30 do protokołu 
 
6) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Nad Awissą”. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że zapisy proponowanego statutu ograniczają działania 
rady gminy. Zacytował przepisy projektu uchwały i oświadczył, że przedstawicieli do związku może 
wyznaczać tylko wójt i starosta. Rada gminy nie ma w tej kwestii nic do powiedzenia. Jest to 
nielogiczne, ponieważ w przypadku wyznaczenia przez wójta pracowników urzędu gminy ich praca 
w komisji rewizyjnej związku będzie nierzetelna. Nie można oczekiwać od pracowników gminy, aby 
skrupulatnie kontrolowali swego pracodawcę i zarząd, w którym będzie on zasiadał. Ponadto zwrócił 
uwagę, że wypracowane zyski przechodzą na związek, a straty muszą pokryć samorządy. Łatwo jest 
wejść do takiego związku, ale trudno go potem opuścić. Stwierdził, że musimy rozsądnie podejść do 
tego tematu. Chcemy coś po sobie zostawić radzie kolejnej kadencji, bo zostanie im tylko 
podnoszenie podatków i zamykanie szkół. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska wyjaśniła, że potrzebę utworzenia związku motywował 
i występował z takim wnioskiem Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński. Temat był omawiany 
na posiedzeniu komisji i projekt uchwały w tej sprawie został pozytywnie zaopiniowany. Statut został 
przygotowany zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Dokument zaopiniował pod względem 
prawnym wojewoda. Nie mamy zatem podstaw sądzić, że statut jest sporządzony niepoprawnie. 
Wnioskujemy o podjęcie uchwały w proponowanym kształcie. 
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Radny Marek Czajkowski stwierdził, że zgodnie z prawem rada gminy zostaje pozbawiona 
swoich kompetencji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Nad Awissą”. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku 

Powiatowo-Gminnego „Nad Awissą”, stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/268/2023 

w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Nad Awissą”,  
stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 
7) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2023 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2023 r., stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/269/2023 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, stanowi załącznik nr 34 do protokołu 
 
8)  

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2023-2031. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2023-2031. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2023-2031, stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XL/270/2023 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sokoły na lata 2023-2031, 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 
9) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr 
XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie określenia zasad i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły oraz o przebiegu wykonania planu 
finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały uchylająca uchwałę 
Nr XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie określenia zasad i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły oraz o przebiegu wykonania planu 
finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały uchylająca uchwałę Nr 

XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie określenia zasad i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły oraz o przebiegu wykonania planu 
finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze, stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XL/271/2023 
w sprawie uchylająca uchwałę Nr XXXII/164/2010 Rady Gminy Sokoły z dnia 29 grudnia 2010 r. 

w sprawie określenia zasad i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sokoły oraz 
o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze, 

stanowi załącznik nr 38 do protokołu 
 
Ad. 15.    

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na skrzynki poczty elektronicznej 
radnych została przesłana „Informacja z działalności instytucji kultury za 2022 rok”. Wszyscy radni 
mogli się z nią zapoznać przed sesją. Zapytał, czy jest potrzeba omawiania tego sprawozdania? 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Informacja z działalności instytucji kultury za 2022 rok, stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 
Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na skrzynki poczty elektronicznej 
radnych został przesłany „Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. dla gminy Sokoły”. Wszyscy 
radni mogli zapoznać się z nim przed sesją. Zapytał, czy jest potrzeba omawiania tego raportu? 
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Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
Raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. dla gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 40 
do protokołu. 
 
Ad. 17. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że 6 czerwca 2023 r. do Gminy 
Sokoły wpłynęło pismo od Przewodniczącego Rady Miasta Wysokie Mazowieckie z prośbą o podjęcie 
interwencji w sprawie przeniesienia Inspektoratu ZUS w Wysokiem Mazowieckiem. Przewodniczący 
odczytał przedmiotowe pismo, które stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Następnie zaproponował, 
aby Rada Gminy Sokoły zajęła stanowisko w sprawie przeniesienia Inspektoratu ZUS w Wysokiem 
Mazowieckiem. Odczytał proponowaną formę tego dokumentu (pismo stanowi załącznik nr 42 do 
protokołu) i zapytał, czy pytania bądź uwagi w przedmiotowej sprawie? 
 Radna Jadwiga Sieniawska wystąpiła z propozycją odłożenia głosowania na kolejną sesję. 
Wcześniej sprawę należałoby przedyskutować na posiedzeniu komisji. Stwierdziła, że Rada Gminy 
Sokoły nie powinna wnikać w wewnętrzne sprawy ZUS-u. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że propozycja radnej J. Sieniawskiej 
jest zasadna. Zdecydował o skierowaniu sprawy na posiedzenie komisji. 
 
Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przywitał gości przybyłych na obrady sesji, a w 
szczególności Wicemarszałka Województwa Podlaskiego Marka Olbrysia. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił pozostałe osoby i poprosił ich o zaprezentowanie się 
przed uczestnikami sesji. 

Zaproszeni goście przedstawili się uczestnikom sesji. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski wprowadził do tematu spółdzielni energetycznych. 
Prezes Zarządu Atende Industries Paweł Pisarczyk Sp. z o.o. wyświetlił i omówił prezentację 

multimedialną. Przedstawił, że celem spółdzielni energetycznej Sokoły (zwanej dalej SE Sokoły) jest 
zapewnienie Gminie Sokoły i jej mieszkańcom zielonej energii pochodzącej z własnych źródeł 
wytwórczych z wykorzystaniem zielonego wodoru. Przeanalizowano dwa warianty działania SE 
Sokoły. Pierwszy wariant polega na wybudowaniu źródeł OZE o odpowiedniej mocy oraz wdrożenie 
elektrolizerów wodoru i ogniw paliwowych oraz uruchomienie odpowiedniego systemu zarządzania 
energią (oprogramowania). W wyniku tych działań będzie możliwe obniżenie rocznych kosztów 
energii o 95% i uzyskanie zerowego bilansu energetycznego (brak energii pobieranej z zewnątrz). 
Drugi, przeanalizowany wariant polega na budowie źródeł OZE o mocy większej, niż wystarczająca do 
zapewnienia potrzeb energetycznych Gminy i wdrożenie większej liczby elektrolizerów. Nadwyżki 
energii posłużą do produkcji zielonego wodoru, który będzie mógł zostać wykorzystany na potrzeby 
transportu kolejowego i zapewni przejazdy wodorowych składów osobowych na linii Ostrołęka-Łapy.  
W tym wariancie roczne koszty energii będą kosztami ujemnymi i SE Sokoły uzyska istotny, 
dodatkowy przychód ze sprzedaży zielonego wodoru, który posłuży do prowadzenia dalszych 
inwestycji w energetykę obywatelską. Projekt ma charakter nowatorski w skali Europy i ma na celu 
demonstrację istotnej roli społeczność energetycznych (pod warunkiem współpracy z wiodącym, 
polskim koncernem paliwowym) w budowie polskiej gospodarki wodorowej. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, jak miałby wyglądać udział mieszkańca w takiej 
spółdzielni? 

Prezes Zarządu Atende Industries Paweł Pisarczyk Sp. z o.o. odpowiedział, że należy 
wypracować model, który zadowoli wszystkie strony. Jedną z propozycji jest energia dla członka 
spółdzielni za stały niski abonament, a drugą ustalona odpłatność za każdą wyprodukowaną 
kilowatogodzinę.   

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, od kiedy funkcjonuje spółdzielnia w Stawiskach? 
Prezes Zarządu Atende Industries Paweł Pisarczyk Sp. z o.o. odpowiedział, że spółdzielnia 

funkcjonuje już tam rok. Jeszcze rok temu nie było rozwiązań legislacyjnych. Obecnie nie ma jeszcze 
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magazynu. Spółdzielnia w Stawiskach nie produkcje jeszcze wodoru. W Sokołach jest inna sytuacja, 
ponieważ przyznano wam duże dofinansowanie.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że pracujemy nad tym projektem i zamierzamy go 
realizować. 

Radny Marek Czajkowski poprosił o przekazanie radnym gminy materiałów informacyjnych 
dotyczących planowanego przedsięwzięcia. Oświadczył, że alternatywnym rozwiązaniem na darmową 
energię dla gminy są turbiny wodne. Można byłoby je zastosować w rzece Narew. Technologia jest 
przyjazna środowisku. Park Narodowy nie powinien mieć uwag do przedsięwzięcia. Zwrócił uwagę, że 
przy wytwarzaniu energii z wodoru straty wynoszą ok. 50 %. Problemy są też przy magazynowaniu 
wodoru i jego transporcie.  

Prezes Zarządu Atende Industries Paweł Pisarczyk Sp. z o.o. oświadczył, że turbiny wodne 
mogą pracować w ramach spółdzielni. Zwrócił uwagę, że działania powinny być zbilansowane i mieć 
na celu zbuforowanie procesu produkcji energii. Zależy nam na kilku pionierskich projektach, które 
udowodnią, że energia odnawialna ma sens. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że dzisiejsza dyskusja jest tylko wstępem do szerokiej 
debaty nad zagadnieniem. 

 
Ad. 19. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował Wicemarszałkowi Województwa Podlaskiego 
Markowi Olbrysiowi za pomoc i wkład w projekty, tj.: bocznica kolejowa, obwodnica Sokół, zielony 
wodór, kładka w Waniewie, szlak wodny Pisa – Narew, kolej do Łomży oraz ośrodki na terenie gminy 
Sokoły. Wspólnie z Przewodniczącym Rady Krzysztofem Grabowskim wręczył mu pamiątkowy 
grawerton za wspieranie Gminy Sokoły w rozwoju i wdrażaniu innowacyjnych projektów oraz 
pozyskiwaniu środków finansowych na przedsięwzięcia infrastrukturalne. 

Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Marek Olbryś oznajmił, że z doświadczenia wie, że 
bardzo trudno realizuje się innowacyjne przedsięwzięcia. Województwo Podlaskie wspiera projekt 
Gminy Sokoły. Przewidujemy znaczny udział finansowy. W najbliższym czasie Zarząd Województwa 
zamierza przeznaczyć 400 mln zł na sieć Łomża – Białystok i Łomża – Ostrołęka. Wójt Gminy Sokoły 
jest człowiekiem, który nie boi się wyzwań. Oświadczył, że nie przyjechał tu, aby chwalić się swymi 
osiągnięciami. Podkreślił, że zawsze wywiązuje się ze swoich słów i obietnic. Chcemy wejść w projekt 
i na początku zakupić 5 szynobusów napędzanych na wodór, a następnie 100 autobusów na takie 
paliwo. Gospodarka światowa wymusza na nas wdrażanie innowacyjnych rozwiązań. Nie możemy 
pozostawać w tyle za innymi. Musimy iść naprzód i wdrażać nowoczesne technologie. Zachęcił 
samorząd gminy do dyskusji i mądre spojrzenie na przedstawiane rozwiązania. 

 
Ad. 20. 
 AK mieszkanka gminy poprosiła p. wójta o doprecyzowanie wypowiedzi dotyczącej otwarcia 
Punktu Przedszkolnego w Bruszewie. Oświadczyła, że rodzice są lekceważeni. Ich głos nie jest brany 
pod uwagę. Zapytał, kiedy zostanie podjęta uchwała o utworzeniu Punktu Przedszkolnego? Czy 
w budżecie gminy zostały przewidziane środki na przystosowanie lokalu? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że 15 maja br. odbyło się spotkanie w szkole 
z  zainteresowanymi utworzeniem punktu przedszkolnego. Szkoła Podstawowa w Bruszewie została 
zlikwidowana. Informowaliśmy, że ze względu na czas potrzebny na uzyskanie pozwolenia na budowę 
i wykonanie remontu dzieci przedszkolne z Bruszewa przechodzą do Sokół. Prace zostaną wykonane 
przez pierwsze półrocze przyszłego roku szkolnego.  

AK mieszkanka gminy powiedziała, że o utworzeniu punktu przedszkolnego mówimy od 
lutego. Gmina miała wystarczającą ilość czasu, aby przygotować lokal, tak aby dzieci rozpoczęły rok 
szkolny w PP w Bruszewie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski wyjaśnił, że na spotkaniu informowaliśmy, że czas wykonania 
prac przedłuży się ze względu na konieczność uzyskania pozwolenia na budowę. Zobowiązał się 
dotrzymać słowa danego na spotkaniu w Bruszewie. 
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Ad. 21. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 13:50 zamknął obrady XL sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


